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Cîtu: Pentru partea a doua a anului pregatim investitii; Ministerul Transporturilor

va avea o suma record la rectificarea bugetara

Guvernul pregateste pentru partea a doua a anului un program de  investitii, iar Ministerul

Transporturilor va beneficia de o suma record  la rectificarea bugetara, pentru ca nu trebuie doar sa

semnam ca vom  avea o autostrada, ci trebuie sa o începem anul asta, a declarat, luni  seara, ministrul

Finantelor Publice, Florin Cîtu.

Potrivit acestuia, în primele cinci luni ale anului, pentru investitii a  fost alocata cea mai mare suma de bani din

ultimii zece ani, respectiv  13,1 miliarde de lei.

"Noi, când am venit, am schimbat si paradigma de guvernare. Am spus ca  vom aloca mai multi bani pentru

investitii. O mare parte din succesul  din primele cinci luni se datoreaza - în conditiile date este un succes. 

Uitati-va în ce conditii sunt alte tari! Va spun relativ la ce ni se  spunea ca va fi România. Cum este România astazi

relativ la ce ne  spuneau si institutii internationale si economisti din banci private si  mai ales social-democratii?

Relativ la ce ne spuneau ca se întâmpla cu  economia este un succes astazi. Şi va spun de ce: în primele cinci luni 

am alocat pentru investitii si am investit cea mai mare suma de bani din  ultimii zece ani: 13,1 miliarde de lei.

Deficitul pe care îl avem  astazi vine din faptul ca am cheltuit jumatate din bani pentru  cheltuieli Covid. De acolo

vine acest deficit. Din 3,6% deficitul pe  primele cinci luni de zile, jumatate sunt bani pentru Covid", a afirmat 

Cîtu, la Digi 24.

Şeful de la Finante a dat asigurari ca pentru a doua jumatate a anului  Guvernul are în plan alocarea fondurilor

necesare pentru începerea si  continuarea obiectivelor de investitii.

"Pentru partea a doua a anului pregatim investitii. (...) Ministerul  Transporturilor va avea o suma record alocata la

rectificarea bugetara.  Pâna acum se taiau banii de la Transporturi la fiecare rectificare  bugetara. Veti vedea, anul

acesta vor avea o suma record alocata  investitiilor. Şi cam tot ce este investitie va avea bani alocati în  plus. Anul

acesta, este singurul mod prin care putem sa avem o economie  care sa se dezvolte si în viitor ca sa putem sa

platim cheltuielile pe  care le avem si astazi. Şi aici vorbim si de pensii si de salarii si de  ajutoare sociale etc. Daca

vrem sa avem bani sa le platim si în viitor,  trebuie sa investim astazi ca economia sa mearga mai departe", a spus 

ministrul.

El a subliniat ca trebuie începute anul acesta lucrarile la autostrazile pe care românii si le doresc.

"Nu trebuie doar sa semnam contractele. Aici este si discutia mea cu  colegii mei. Nu trebuie doar sa semnam ca

vom avea o autostrada, trebuie  sa o începem anul asta. Trebuie sa începem aceste autostrazi anul asta,  cele pe

care le doresc românii: Sibiu-Pitesti. Trebuie începuta anul  acesta. Şi celelalte obiective mari pe care le avem:

spitale regionale",  a sustinut Cîtu.

Ministrul Finantelor a precizat ca vor fi reanalizate cheltuielile din  buget, iar la rectificare unele ministere vor

primi sume mai mari.

"Vor fi sume mai mari decât cele prevazute în buget (pentru investitii -  n.r .). Vom reanaliza cheltuielile din buget,

dar pentru anumite  ministere vor fi sumele mai mari. Pariul meu este ca aceste investitii  vor atrage alte investitii.

Vor atrage investitii straine. Vreau sa  încurajez investitiile straine, sa reduc din bariere, dereglementarea.  Asta

înseamna sa nu mai stai dupa autorizatie un an de zile, de  exemplu", a mentionat acesta.

În opinia sa, investitorii internationali întotdeauna se vor uita la  oportunitati, iar România trebuie sa le ofere aceste
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oportunitati.

"Investitorii internationali întotdeauna se vor uita la oportunitati,  iar România astazi beneficiaza de ceea ce se

întâmpla la nivel global.  Se schimba lantul de productie. Toti am vazut ca dependenta de China nu a  fost optima

si atunci o mare parte din ceea ce se producea în China îsi  va cauta alte zone de a produce. România trebuie sa fie

pregatita sa  primeasca acel capital, care se uita acum pentru oportunitati. Şi  trebuie sa fim primii care sa fim

pregatiti sa primim acel capital", a  precizat el, subliniind ca un alt obiectiv urmarit de Guvern este  atragerea

fondurilor europene.

"Nu în ultimul rând, si fondurile europene, sa putem sa le luam pe toate", a subliniat Florin Cîtu.
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